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PROTOKÓŁ  
 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 

odbytego dnia 20 sierpnia 2024 r. w Urzędzie Miejskim w Kamieniu 
Krajeńskim.  
 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 900, a zakończono o godz. 1045  
 

Komisja Rewizyjna w składzie: 

1) Kołtonowski Marek – Przewodniczący Komisji, 
2) Januszewski Bogdan, 

3) Kuszaj Rafał. 
  

Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli:  

1) Marciniak Natalia - Burmistrz 
2) Hałasowska Anna - Przewodnicząca Rady Miejskiej 

3) Gustyn Piotr – Skarbnik 
4) Chodera Katarzyna – Kierownik Referatu RGIiGK 

5) Szczubiał Anna – wz. Dyrektora MGBP 
6) Gostomski Dominik – Dyrektor MGOK  

 
 
 

Otwarcia posiedzenia oraz powitania obecnych dokonał Przewodniczący 

Komisji. Następnie przedstawił porządek posiedzenia.   
 

Porządek posiedzenia 

 

I. Opiniowanie materiałów na sesję: 

1. Sprawozdanie z działalności Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury               

w Kamieniu Krajeńskim.  

2. Sprawozdanie z działalności Miejsko – Gminnej Biblioteki Publicznej               

w  Kamieniu Krajeńskim. 

3. Zmiany w WPF. 

4. Zmiany w budżecie na 2024 r. 

5. Poparcie petycji w przedmiocie zaplanowania drogi szybkiego ruchu 

przez Pomorze Środkowe. 

6. Regulamin korzystania z  placów zabaw i siłowni zewnętrznych 

stanowiących własność Gminy Kamień Krajeński.  

7. Pozostałe projekty uchwał. 

 

II. Inne sprawy organizacyjne. 

        

III. Zapytania i wolne wnioski.      

 

Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawiony powyżej porządek posiedzenia.  
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Ad. I. Opiniowanie materiałów na sesję: 

 

Ad.I.1. Sprawozdanie z działalności Miejsko – Gminnego Ośrodka 

Kultury w Kamieniu Krajeńskim.  

 

Dyrektor MGOK Dominik Gostomski dokonał szczegółowego 

przedstawienia sprawozdania z działalności jednostki.  

Przedmiotowe sprawozdanie w załączeniu do protokołu z posiedzenia 

Komisji.  

 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia. 

 

Ad.I.2. Sprawozdanie z działalności Miejsko – Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Kamieniu Krajeńskim. 

 

W zastępstwie Pani Dyrektor Miejsko - Gminnej Biblioteki Publicznej   

w Kamieniu Krajeńskim szczegółowego przedstawienia sprawozdania                     

z działalności jednostki dokonała Pani Anna Szczubiał. 

Przedmiotowe sprawozdanie w załączeniu do protokołu z posiedzenia 

Komisji.  

 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia. 

 

Ad. I.3. Zmiany w WPF. 

  

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Przedstawił, co następuje: 
W załączniku Nr 1 do uchwały uaktualnione zostały dane finansowe 

zgodnie z uchwałą zmieniającą uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 

Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 
2024.  

Planowane na rok 2024 dochody i wydatki ujęte w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej wynoszą:  
- dochody ogółem – 51.801.909,37 zł,  

- wydatki ogółem – 60.627.955,90 zł,  
W uchwale tej nastąpiło zwiększenie deficytu o kwotę 310.000,00 zł, 

który wynosić będzie 8.826.046,53 zł.  

Deficyt pokryty zostanie w następujący sposób:  
- kredytami w kwocie 950.000,00 zł,  

- zaciągniętej pożyczki na wyprzedzające finansowanie działań 
finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej                  
w kwocie 2.090.481,00 zł,  

- przychodami jednostek samorządu terytorialnego                                      
z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunkach budżetu, 
wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych 

związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi              
w odrębnych ustawach, - w kwocie 2.055.565,53 zł, w tym:  
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- niewykorzystane środki Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych 

kwota 1.750.000,00 zł,  
- niewykorzystane środki z Funduszu Przeciwdziałania Covid                       

19 otrzymane w 2022r. w ramach konkursu "Rosnąca odporność" kwota 
241.849,51 zł,  

- wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych za rok              

2023 kwota 36.320,48 zł,  
- opłata za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie 

hurtowym za rok 2023 kwota 27.395,54 zł,  

- nadwyżką z lat ubiegłych w kwocie 3.730.000,00 zł, (zwiększenie                
o 310.000,00 zł).  

W załączniku Nr 2 wprowadzone zostały dwa nowe zadania:  
1. "Zwiększenie cyberbezpieczeństwa Urzędu Miejskiego w Kamieniu 
Krajeńskim".  

 

Wartość zadania 544.228,00 zł, w poszczególnych latach wydatki będą 
następujące:  

- w roku 2024r. 163.268,40 zł,  
- w roku 2025r. 380.959,60 zł.  

Całość zadania finansowana jest ze środków zewnętrznych.  
Program: Fundusze Europejskie na Rozwój Cyfrowy 2021-2027 (FERC)  
Priorytet II: Zaawansowane usługi cyfrowe  

Działanie 2.2. - Wzmocnienie krajowego systemu cyberbezpieczeństwa 
konkurs grantowy w ramach Projektu grantowego "Cyberbezpieczny 
Samorząd" o numerze FERC.02.02-CS.01-001/23  

2. "Modernizacja infrastruktury oświetlenia ulicznego w gminie Kamień 
Krajeński”  

Wartość zadania 780.981,00 zł, w poszczególnych latach wydatki będą 
następujące:  

- w roku 2024 0,00 zł,  

- w roku 2025 780.981,00 zł. w tym dofinansowanie kwota promesy 
wstępnej nr Edycja9RP/2023/1031/PolskiLad kwota 601.920,00 zł. Wkład 

własny 179.061,00 zł. 
 

Radny Bogdan Januszewski poinformował, że jest przeciwny jeżeli 

chodzi o projekt budowy ul. Kazimierza Fiałkowskiego w Kamieniu 

Krajeńskim. Podkreślił, że ulica istnieje od 3 lat, a już ma być budowana 

droga. Stwierdził, że inne projekty są gotowe już od lat, a nic się nie dzieje.  

 

Skarbnik Piotr Gustyn podkreślił, że droga ma być budowana, 

ponieważ widać po wielkich opadach deszczu co tam się dzieje i jakie są 

problemy.   

 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak dodała, że jest to bardzo 

problematyczna ulica. W zasadzie wszystko spływa na drogę powiatową. Za 

chwilę Dyrektor Zarządu Drogowego zamknie wjazd na tę drogę, ponieważ 

każda ulewa to jest dla niego duży problem i bałagan.  
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Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały                   

2 głosami za, przy 1 głosie przeciw (B. Januszewski).        

 

Ad.I.4. Zmiany w budżecie na 2024 r. 

 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Poinformował o zwiększeniach i zmniejszeniach w poszczególnych 

działach, rozdziałach i paragrafach. 

 

Radny Bogdan Januszewski nawiązał do inwestycji przy ul. Polnej                

w Kamieniu Krajeńskim. Zapytał czy w związku z wykupem gruntów będzie 

trzeba zmienić projekt.  

 

Skarbnik Piotr Gustyn odpowiedział, że projekt był zrobiony                        

z zastosowaniem ZRID. Grunty były tak cięte, aby wytyczyć drogę. Teraz 

trzeba za te grunty zapłacić odszkodowanie. Taka jest procedura. 

 

Radny Bogdan Januszewski zapytał czy zatem projekt był robiony 

przed wykupem gruntów i bez pytania właścicieli.  

 

Skarbnik Piotr Gustyn odpowiedział, że projekt wyznaczył co jest 

potrzebne do zadania.   

 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że pobodnie było z drogą 

w Jerzmionkach.  

 

Skarbnik Piotr Gustyn wspomniał o opłacie adiacenckiej, ponieważ 

dzięki inwestycji zwiększy się wartość działek.  

 

Radny Rafał Kuszaj zapytał o cenę m2 gruntu.  

 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że każda działka 

została inaczej wyceniona. Nie ma jednakowej stawki. Zależne jest to od 

różnych czynników.   

 

Skarbnik Piotr Gustyn podkreślił, że część osób zgadza się z tą wyceną, 

a część będzie się odwoływała.  

 

Wobec braku dalszej dyskusji Komisja zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały jednogłośnie 3 głosami za.      
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Ad.I.5. Poparcie petycji w przedmiocie zaplanowania drogi szybkiego 

ruchu przez Pomorze Środkowe. 

 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała Pani 

Burmistrz Natalia Marciniak. Poinformowała, że pismem z dnia 9 sierpnia 

2024 r. Pan Zbigniew Jarecki - Prezes Zarządu Kaszubskiego Związku 

Pracodawców w Żukowie zwrócił się do Burmistrza Kamienia Krajeńskiego              

z prośbą o poparcie petycji, która skierowana zostanie do Prezesa Rady 

Ministrów w przedmiocie zaplanowania drogi szybkiego ruchu przez Pomorze 

Środkowe, której treść wraz z mapą zostały załączone do ww. pisma.  

Po zapoznaniu się z treścią petycji oraz mapą, popiera się inicjatywę 

zaplanowania drogi szybkiego ruchu przez Pomorze Środkowe,                           

w szczególności drogi krajowej nr 25 przebiegającej przez teren gminy 

Kamień Krajeński. Zaplanowanie i podjęcie przez rząd stosownych działań               

w omawianej materii niewątpliwie zmniejszy "białą plamę" komunikacyjną 

tego regionu, ułatwi ruch z północy na południe kraju, a poprzez Bydgoszcz 

połączenie z siecią dróg szybkiego ruchu i autostrad. Bardzo istotna jest 

konieczność poprawy stanu technicznego drogi krajowej nr 25 przebiegającej 

przez powiat sępoleński oraz budowa obwodnic Kamienia Krajeńskiego                    

i Sępólna Krajeńskiego. Potrzeba poprawy komunikacji zgłaszana jest przez 

mieszkańców i przedsiębiorców z terenu gminy i powiatu. Rozbudowana sieć 

dróg, zapewniająca szybką i bezpieczną komunikację stanowi podstawę 

funkcjonowania i rozwoju firm prowadzących swoją działalność również poza 

rynkiem lokalnym. 

 

Radny Bogdan Januszewski zastanawiał się czy wcześniej będzie 

obwodnica Kamienia Krajeńskiego, ponieważ nie wyobraża sobie puszczenia 

drogi szybkiego ruchu przez miasto.  

 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że byłoby to za 

pośrednictwem obwodnicy. Dodała, że nasz teren jest „białą plamą” na mapie 

i właściwie daleko do wszystkich głównych dróg. Uważa, że warto poprzeć tę 

petycję. Dodała, że w ubiegłym roku gminy z terenu powiatu sępoleńskiego 

podjęły takie uchwały oprócz gminy Kamień Krajeński. Gmina Kamień 

Krajeński daje sygnał, że też chce być przedsiębiorcza i również chce, aby 

trasa drogi przebiegała przez jej teren.    

 

Wobec braku dalszej dyskusji Komisja zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały jednogłośnie 3 głosami za.    

   

Ad.I.6. Regulamin korzystania z  placów zabaw i siłowni zewnętrznych 

stanowiących własność Gminy Kamień Krajeński.  

 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała Kierownik 

Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera. Poinformowała, że zgodnie z art. 
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40 ust. 2 pkt 4 ustawy o samorządzie gminnym, organy gminy mogą 

wydawać akty prawa miejscowego w zakresie zasad i trybu korzystania              

z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej. Do takich obiektów 

należą m.in. place zabaw i siłownie zewnętrzne. Uchwalenie regulaminu 

nałoży na użytkowników obowiązek stosowania określonych norm i zasad 

zachowania. Wprowadzenie regulaminu wyznaczy zasady prawidłowego 

zachowania oraz wskaże sytuacje niepożądane. 

 

Brak dyskusji. 

 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                  

3 głosami za.      

 

Ad. II. Inne sprawy organizacyjne. 

 

W przedmiotowym punkcie Przewodnicząca Rady Miejskiej Anna 

Hałasowska poruszyła sprawę pisma Sołtysa Sołectwa Orzełek. Radni 

przedmiotowe pismo otrzymali za pośrednictwem poczty elektronicznej. 

Sprawa dotyczy poparcia budowy chodnika lub ciągu pieszo – rowerowego 

wzdłuż drogi powiatowej w Orzełku. Odcinek chodnika jest już zrobiony, a na 

kolejny odcinek około 70 metrów zabezpieczone są środki. Chodzi o to, aby 

poprowadzić chodnik do końca miejscowości. Przewodnicząca Rady Miejskiej 

Anna Hałasowska podkreśliła, że jest to prośba Pana Sołtysa i również jej 

jako Przewodniczącej Rady i radnej z tego okręgu o poparcie budowy 

przedmiotowego chodnika.  

 

Przewodniczący Komisji Marek Kołtonowski zapytał ile ma kosztować  

70-cio metrowy odcinek chodnika.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Anna Hałasowska odpowiedziała, że 

około 70 tys. zł.  

 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że ceny są różne. 

Założenie jest takie, że to będzie 70 metrów, ale to jeszcze się okaże. Zwróciła 

uwagę na ciągle rosnące ceny. 

 

Przewodniczący Komisji Marek Kołtonowski wyraził zdziwienie z faktu, 

że ma być to 1 tys. zł za m2.  

 

Radny Bogdan Januszewski podkreślił, że nie do końca rozumie to co 

zostało w piśmie napisane i o co chodzi. Stwierdził, że to pismo napisane 

zostało stylem prawniczym. Następnie zapytał czy ma być to realizowane we 

współpracy z powiatem.     

 



7 
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że do tej pory nikt nie 

konsultował z radnymi porozumienia chodnikowego. Decyzję podejmował 

Burmistrz. Pani Burmistrz podkreśliła, że w tym roku to radni zdecydują, 

który odcinek będzie realizowany. Wiadomo jakie są projekty i gdzie można 

zatem budować chodniki, a mianowicie Orzełek, Mała Cerkwica i Radzim.   
 

Radny Bogdan Januszewski dopowiedział, że jeżeli chodzi o Radzim to 

projekt jest do samego cmentarza.  
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak stwierdziła, że sprawiedliwie będzie 

jeżeli to radni zadecydują, które chodniki będą wykonywane.  
 

Przewodniczący Komisji Marek Kołtonowski stwierdził, że rozbudowa 

drogi z budową chodnika nie wymaga pozwolenia na budowę.  
 

Kierownik Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera odpowiedziała, że 

projekt musi być, żeby na jego podstawie przygotować kosztorys.    
 

Przewodniczący Komisji Marek Kołtonowski stwierdził, że to powiat 

powinien się tym martwić, ponieważ jest to pas drogi powiatowej.  
 

Kierownik Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera odpowiedziała, że 

nie wie jak było do tej pory.  
 

Przewodniczący Komisji Marek Kołtonowski dodał, że budowa metra 

chodnika nie może kosztować 1 tys. zł.  
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak dopowiedziała, że gmina nie płaci za 

projekt. Po stronie gminy jest wykonawstwo. Zwróciła uwagę, że środki i tak 

zostaną zabezpieczone w ramach porozumienia chodnikowego między gminą, 

a powiatem. Natomiast pozostaje kwestia tego w jakim sołectwie chodniki 

będą realizowane. Trzeba przeanalizować, które odcinki chodnikowe będą 

realizowane. 
 

Radny Bogdan Januszewski podkreślił, że jeżeli chodnik ma kosztować 

1 tys. zł. za metr to jest to od razu do odrzucenia.     
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Anna Hałasowska podkreśliła, że 

chodzi o to, aby wziąć tę kwestię pod uwagę podczas prac nad projektem 

przyszłorocznego budżetu.  
 

Ad. III. Zapytania i wolne wnioski.      
 

Radny Bogdan Januszewski poinformował, że dzwonił do niego 

mieszkaniec Dużej Cerkwicy, przez którego łąki przebiega rowek. Wpływają 

tam białe ścieki. Pytanie skąd te ścieki i dlaczego. Pojawiła się biała mętna 

woda. 
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak zapytała czy tylko w tym miejscu czy 

widać to na dłuższym odcinku. 
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Radny Bogdan Januszewski podkreślił, że mieszkaniec mówił tylko                

o terenie swojej łąki. Podkreślił, że ten rowek wpływa do rzeki. Zapytał czy 

może być to związane z remontem oczyszczalni ścieków.  

 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że zostanie to 

sprawdzone i nie sądzi, żeby było to związane z tą inwestycją.  

 

Radny Bogdan Januszewski poinformował również, że na 

wybudowaniu w Dużej Cerkwicy pod Dąbrówkę zabłąkał się duży pies.  

 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że nie wypłynęło w tej 

sprawie żadne zgłoszenie.   

 

Radny Bogdan Januszewski zgłosił także brak widoczności przy 

wyjeździe z Dużej Cerkwicy w kierunku Małej Cerkwicy jak również                        

w kierunku Kamienia Krajeńskiego. Jest to droga powiatowa.  

 

Przewodniczący Komisji Marek Kołtonowski zapytał jak wygląda 

sprawa konsultacji społecznych w Obkasie.   

 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że we wrześniu 

zostaną przeprowadzone.  

 

Przewodniczący Komisji Marek Kołtonowski zapytał czy będzie to 

połączone razem z progiem zwalniającym.  

 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że można o to 

zapytać. Podkreśliła również, że w chwili obecnej przeprowadzane jest 

rozeznanie gdzie takie progi zwalniające montować. Wpłynęło kilka takich 

wniosków. Głosy są różne dlatego warto zapytać o to podczas konsultacji 

społecznych.   

 

Przewodniczący Komisji Marek Kołtonowski stwierdził, że potrzebny 

byłby również zakaz zatrzymywania przy lesie w Obkasie. Podróżni 

zatrzymują się tam i załatwiają potrzeby fizjologiczne.  

 

Na zakończenie Przewodniczący Komisji Marek Kołtonowski zaprosił 

wszystkich na dożynki parafialne w Jerzmionkach.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Kamień Krajeński, dnia 20 sierpnia 2024 r.   

 

Przewodniczący Komisji                                                                   

/-/ Marek Kołtonowski 


